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Research outputs  
Want-to, have-to, amotivation, grit, self-control, and tolerance ambiguity among university students: latent profile analysis
Alhadabi, A., Al-Harthy, I., Aldhafri, S. & Alkharusi, H., Sept 2 2023, In: BMC psychology. 11, 1, p. 260 260.

  
The Relationship Between Fear, Loneliness, and Depression Among University Students: A Structural Equation Model
Abu Shind, Y. A., Al-Bahrani, M. A. & Alkharusi, H. A., Aug 25 2023, In: COUNS-EDU: The International Journal of
Counseling and Education. 8, 1

  
Objectives of Using Massive Open Online Courses (MOOCs) by Omani Teachers During the Covid-19
Al-Badi, A., Al Harassi, N. & Alkharusi, H., Jan 1 2023, Future Trends in Education Post COVID-19. p. 119-132 14 p.
(Future Trends in Education Post COVID-19).

  
Faculty members’ perceptions about the effectiveness of the procedures for applying the appraisal of academic staff at
Sultan Qaboos University
Abdulkareem Abdullah Abdullah, S., Ismail, S. S., Alkharusi, H., Al-Ani, W. & Al-Badi, A., 2023, In: Asian Journal of Social
Sciences and Management Studies. 10, 4, p. 121-131

  
مولعلا ةدام يف ةركاذلا تانيعم نهئانب يف يساسألا سداسلا فصلا تابلاط ىدل ينهذلا روصتلا طامنأ ريثأت
Al Maqbali, F., Ambusaidi, A., Shahat, M. A. & Alkharusi, H., 2023, (Accepted/In press) In: ةيوبرتلا مولعلا ةلجم
.ةيسفنلاو

  
يساسألا ميلعتلا نم ىلوألا ةقلحلا ةبلط ىلع رصتخملا يفرعملا مييقتلا ماظن نم ةيناثلا ةعبطلا نينقت
نامع ةنطلسب
Al-Humadi, F., Mohamed Emam, M., Alkharusi, H. & Al-Mamari, K., 2023, In: Journal of Psychological and Educational
Sciences (Université ďEl Oued, Algeria). 9, 1, p. 71-88

  
جذومن ءوض يف نامع ةنطلسب نيملعملل ينهملا بيردتلل يصصختلا دهعملاب مولعلا ءاربخ جمانرب ميوقت
كيرتابكريك
Al-Balushi, H., Alkharusi, H. & Abu Shindi, Y., 2023, In: The Journal of Educational and Psychological Research
(University of Baghdad). 76, 20, p. 181-227

  
نتسبإ جذومن ءوض يف نامع ةنطلسب رومألا ءايلوأو ةيسردملا ةرادإلا نيب ينورتكلإلا لصاوتلا فيظوت
ةكارشلل
Al-Dhahliya, H., Al-Harthi, A. S. A., Al-Ani, W. & Alkharusi, H., 2023, In: Journal of the Faculty of Education in Educational
Sciences (Ain Shams University). 47, 1, p. 188-207

  
ةبلط ىدل زاجنإلل ةيعفادلا ةيمنت يف بيعلعتلا ىحنم ىلع مئاق يفتاه قيبطت مادختساب سيردتلا ةيلعاف
(Covid-19) انوروك ةحئاج لظ يف يساسألا عبارلا فصلا
Al-Hosni, H. A., Al-Balushi, S., Alkharusi, H. & Ambusaidi, A., 2023, (Accepted/In press) In: Studies: Educational Sciences
(University of Jordan)..
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قفو ملعتلاب ظافتحالاو يساردلا ليصحتلا يف Mnemonics ةركاذلا تانيعم ىلع مئاقلا مولعلا سيردت ةيلعاف
يساسألا سداسلا فصلا تابلاط ىدل ينهذلا روصتلا طامنأ
Al-Maqbali, F., Ambusaidi, A., Shahat, M. A. & Alkharusi, H., 2023, In: Jordan Journal of Educational Sciences (Yarmouk
University, Jordan). 19, 3, p. 665-685

  
ريكفتلا تاراهم ةيمنت ىلع مولعلا سيردت يف (Mnemonics) ةركاذلا تانيعم تايجيتارتسا قيبطت ةيلعاف
يساسألا سداسلا فصلا تابلاط ىدل ينهذلا روصتلا طامنأ قفو راكتبالا
Al-Muqbaliyah, F., Ambusaidi, A., Shahat, M. A. & Alkharusi, H., 2023, In: Journal of Educational Sciences (King Saud
University-KSA). 35, 1, p. 141-174

  
ىدل يسيردتلا ءادألا ةيمنت يف (IMPG) ينهملا ومنلل طبارتملا جذومنلا تالاجم قفو سردلا ةسارد ةرود ةيلعاف
نهتابلاطل يساردلا ليصحتلاو ،مولعلا تاملعم
Al-Huraizia, B., Ambusaidi, A. & Alkharusi, H., 2023, (Accepted/In press) In: Jordan Journal of Educational Sciences
(Yarmouk University, Jordan).

  
ةيحسم ةسارد :تاريغتملا نم ددع ءوض يف ددجلا مولعلا تاملعم ىدل ىوتحملل ةيسيردتلا ةفرعملا ىوتسم
ةيلوط
Al-Hajri, S., Al-Balushi, S. & Alkharusi, H., 2023, In: Journal of Educational Sciences (Qatar University). 23, 23, p. 11-41

  
هوحن مهتاهاجتاو سوباق ناطلسلا ةعماجب ةيبرتلا ةيلك يف ايلعلا تاساردلا ةبلط ىدل يعونلا ثحبلا تاراهم
Alkharusi, H. & Al-Thuhli, R., 2023, In: Journal of Psychological and Educational Sciences (Université ďEl Oued, Algeria). 
9, 1, p. 237-266

  
Students' perceptions about electronic assessment and their relationships to learning styles and academic self-efficacy
Alkharusi, H. & Al-Thuhli, R., Oct 2022, In: An-Najah University Journal for Research - B (Humanities). 36, 10, p. 2261-
2290 30 p.

  
Perceptions of teachers and students participating in the stem Oman program in light of some variables
Alkharusi, A., Ambusaidi, A. & Alkharusi, H., Jul 2022, In: An-Najah University Journal for Research - B (Humanities). 36,
7, p. 1327-1370 44 p.

  
A descriptive analysis and interpretation of data from Likert scales in educational and psychological research
Alkharusi, H., 2022, In: . Indian Journal of Psychology and Education. 12, 2, p. 13-16

  
Barriers to teaching higher order thinking skills to EFL school learners: A systematic review
Al-Yahyaie, R., Muhmad, M. & Alkharusi, H., 2022, In: International Journal of Academic Research in Progressive
Education and Development. 11, 2, p. 784-801

  
The effect of teaching science based on mnemonics in reducing the sixth-grade female students’ cognitive load according
to their imagery style
Al-Maqbali, F., Ambusaidi, A., Shahat, M. A. & Alkharusi, H., 2022, In: Journal of Positive Psychology. 6, 7, p. 2069-2084

  
(9-7) فوفصلا ةبلط ىدل يسردملا رمنتلاو ةيصخشلا تنامس نيب ةقالعلا يف طيسو ريغتمك يقالخألا ءاكذلا
نامع ةنطلسب ةنطابلا لامش ةظفاحمب
Alobaidani, M., Alkharusi, H., Aldhafri, S. & Alsaidi, F., 2022, In: International Journal for Research in Education (United
Arab Emirates University). 46, 5, p. 173-208

  
طقسم ةظفاحم يف ىلوألا ةقلحلا تاملعم نم ينورتكلإلا ميلعتلا ماظن يف ةمدختسملا ةعجارلا ةيذغتلا طامنأ
نامع ةنطلسب
Al-makhmari, A., Alkharusi, H. & Abu-Hilal, M., 2022, In: The Journal of Educational and Psychological Research
(University of Baghdad). 74, 19, p. 376-414

  
ةيناثلا ةقلحلا يملعم ىدل ةعجارلا ةيذغتلا طامنأب اهتقالعو ملعتلل ةزفحملا ةيفصلا ميوقتلا ةئيب
نامع ةنطلس يف يساسألا ميلعتلل



Alkharusi, H. & Al-Wahaibi, I., 2022, In: The Journal of Educational and Psychological Research (University of Baghdad). 
72, 19, p. 310-334

  
ةيميداكألا تاذلا ةيلعافو ملعتلا طامناب اهتقالعو ينورتكلالا مييقتلا لوح ةبلطلا تاروصت
Alkharusi, H. & Al-Thuhli, R., 2022, In: An-Najah University Journal for Research – Humanities. 36, 10, p. 2261-2290

  
تاريغتملا ضعب ءوض يف "STEM OMAN" جمانرب يف نيكراشملا ةبلطلاو نيملعملا تاروصت
Alkharusi, A., Ambusaidi, A. & Alkharusi, H., 2022, In: An-Najah University Journal for Research – Humanities. 36, 7, p.
1327-1370

  
ةينورتكلإلا باعلألل نامع ةنطلس يف ةيناثلا ةقلحلا ةبلط ةسرامم عفاود
Aldhafri, S., Alkharusi, H., Alalawi, S., Al-Rawahi, N. & Al-Rawahi, A., 2022, In: The Journal of Educational and
Psychological Research (University of Baghdad). 73, 19, p. 428-458

  
ةبلطلا ىدل لامعألا ةداير وحن ةيتاذلا ةءافكلا تادقتعم
Alkharusi, H. & Aldhuhli, R., 2022, In: Psychological and Educational Studies (University of Kasdi Merbah-Ouargla-
Algeria). 15, 1, p. 628-643

  
اهتقالعو رمتسملا ميوقتلا لوح نامع ةنطلس يف يساسألا ميلعتلل ةيناثلا ةقلحلا يملعم تادقتعم
هتايافكل مهتاسراممب
Alkharusi, H., Al-Dhuhli, R. & Al-Qasabi, K., 2022, In: Jordan Journal of Educational Sciences (Yarmouk University,
Jordan). 18, 4, p. 647-661

  
تاعماجلا يف ريتسجاملا لئاسر يف ةيئاصحإلا تارابتخالل ةيلمعلا ةلالدلاو ةيئاصحإلا ةلالدلا مادختسا عقاو
(2018-1998) ةرتفلا لالخ ةينامعلا
AlWahaibi, I., AlHadabi, D. & Alkharusi, H., 2022, In: Psychological and Educational Studies (University of Kasdi Merbah-
Ouargla-Algeria). 15, 1, p. 613-627

  
Development and Initial Validation of the Teachers' Self-Efficacy for Homework Management Scale
Alkharusi, H., Aldhafri, S., Al-Harthy, I., Albarashdi, H., Alrajhi, M. & Alhadabi, A., Sept 2021, In: Electronic Journal of
Research in Educational Psychology. 19, 55, p. 671-686 16 p.

  
ةقلحلا يف نييداعلا ةبلطلاو ةءارقلا تابوعص يوذ ةبلطلا ىدل ةلماعلا ةركاذلاب اهتقالعو ةيتوصلا ةجلاعملا
طقسم ةظفاحمب يساسألا ميلعتلا نم ىلوألا
Al-Maamari, R., Imam, M., Alkharusi, H. & Al-Maamari, K., Jan 1 2021, In: 18 ,71 . ةيسفنلاو ةيوبرتلا ثوحبلا ةلجم,
p. 317-349

  
English language teachers’ uses of classroom assessment
Alkharusi, H., 2021, In: Anatolian Journal of Education. 6, 1, p. 103-108

  
ةينامعلا تاعماجلاب ريتسجاملا لئاسر يف ةيلمعلاو ةيئاصحإلا تالالدلا تارشؤم ىلع ةنيعلا مجح رثأ
AlWahaibi, I., AlHadabi, D. & Alkharusi, H., 2021, In: IIUM Journal of Educational Studies. 1, p. 2-25

  
نامع ةنطلس يف ةنطابلا بونج ةظفاحمب يساسألا دعب ام ميلعتلا تابلاط ىدل يكولسلا طابضنالاب مازتلالا
Al-Hakmani, S., Alkindi, M. & Alkharusi, H., 2021, In: Journal of Arabic Studies in Education and Psychology. 139, 139

  
ينورتكلإلا مييقتلا لوح ةبلطلا تاروصت ةنابتسال ةيرتموكيسلا صئاصخلا
Alkharusi, H. & AlWahaibi, I., 2021, In: Journal of Psychological and Educational Sciences (Université ďEl Oued, Algeria). 
7, 2, p. 87-106

  
ميلعتلا ةبلط ىدل ةيلزنملا تابجاولا ةرادإ تايجيتارتسا سايقم نم ةبرعملا ةروصلل ةيرتموكيسلا صئاصخلا
نامع ةنطلسب يساسألا
Al-Barashdi, H. S., Al Dhafri, S., Alkharusi, H., Al-Harthy, I., Alhadabi, A. & Alrajhi, M., 2021, In: Jordan Journal of
Educational Sciences (Yarmouk University, Jordan). 17, 2, p. 301-312



  
نامع ةنطلس يف نييوبرتلا ءاربخلا رظن ةهجو نم ةبلطلا ملعت ميوقت ةدوج قيقحتل ةمزاللا ريياعملا
Alkharusi, H., Al-Riyami, H. & Al-Hosni, S., 2021, In: Journal of Educational and Psychological Sciences (Iraqi Association
for Educational and Psychological Studies). 145, p. 3-38

  
مولعلا دهاعمب نيملعملا رظن ةهجو نم -19ديفوك– انوروك ةحئاج راشتنا لظ يف دعب نع ملعتلا ةبرجت ميوقت
نامع ةنطلس يف ةيمالسإل
Alkharusi, H. & AlWahaibi, I., 2021, In: The Journal of Educational and Psychological Research (University of Baghdad). 
71, 18, p. 207-233

  
ةلاعف ملعت تايجيتارتسا مادختساب ينامعلا بلاطلل ايلعلا ريكفتلا تاراهم ةيمنت
Al-Adel, A., Al Dhafri, S., Kadhim, A., Alkharusi, H., Amer, T. & Al-Fori, S., 2021, In: Journal of Arabic Studies in Education
and Psychology. 130, 130, p. 23-65

  
نهرظن ةهجو نم ليدبلا ميوقتلا تاودأل تايضايرلا تاملعم مادختسا ةجرد
A, A-T. & Alkharusi, H., 2021, In: The Journal of Educational and Psychological Research (University of Baghdad). 71, 18,
p. 276-316

  
مهسفنأ نيريدملا رظن ةهجو نم ةيمقرلا ةدايقلل نامع ةنطلس يف سرادملا يريدم فيظوت ةجرد
Aldhuhli, R., Alkharusi, H. & Al-Shuaili, K., 2021, In: Al-Quds Open University Journal for Educational and Psychological
Research and Studies. 12, 33, p. 79-93

  
ةيرظن ةيليلحت ةعجارم :يوبرتلا ميوقتلا ةدوج ريياعم
Alkharusi, H., Al-Riyami, H. & Al-Hosni, S., 2021, In: The Arab Journal of Educational and Psychological Sciences (The
Arab Institution for Education, Science and Arts). 5, 21, p. 145-158

  
ةيعون ةسارد :ةنس 13-11 ةيرمعلا ةئفلا نمض نيينامعلا ذيمالتلا ىدل ةيضايرلا ةطشنألا ةسرامم عفاود ةجذمن
Al-Rawahi, N., Al Dhafri, S., Alkharusi, H. & Al-Rawahi, A., 2021, In: Journal of Educational Sciences (University of Qatar).
 18, p. 8-25

  
ةئيهلا رظن ةهجو نم نامع ةنطلسب ةيموكحلا سرادملاب انوروك ةحئاج راشتنا لظ يف دعب نع ملعتلا ةبرجت عقاو
ةيميوقت ةسارد :ةيسيردتلا
Alkharusi, H. & AlWahaibi, I., 2021, In: The Arab Journal of Educational and Psychological Sciences (The Arab Institution
for Education, Science and Arts). 5, 21

  
Development of a scale for measuring factors affecting students’ reluctance to participate in school radio programs
Alkharusi, H. & Al-Thuhli, R., Nov 2020, In: An-Najah University Journal for Research - B (Humanities). 34, 11, p. 1987-
2010 24 p.

  
Parenting styles and academic self-effiomani school and university students
Aldhafri, S. S., Alrajhi, M. N., Alkharusi, H. A., Al-Harthy, I. S., Al-Barashdi, H. S. & Alhadabi, A. S., Sept 1 2020, In:
Education Sciences. 10, 9, p. 1-18 18 p., 229.

  
Cohen’s criteria for interpreting practical significance indicators: A critical study: A critical study
AlWahaibi, I. S. H., AlHadabi, D. A. M. Y. & AlKharusi, H. A. T., Apr 30 2020, In: Cypriot Journal of Educational Sciences. 
15, 2, p. 246-258 13 p.

  
Relationships between self-regulated learning strategies, learning motivation and mathematics achievement
El-Adl, A. & Alkharusi, H., Feb 29 2020, In: Cypriot Journal of Educational Sciences. 15, 1, p. 104-111 8 p.

  
College experiences defining academic identity
Al-Harthy, I., Al Dhafri, S., Alkharusi, H., Alrajhi, M., Al-Barashdi, H. & Alhadabi, A., 2020, In: . Indian Journal of
Psychology and Education. 10, 2, p. 6-13



  
Does job value boost self-efficacy and protect against burnout among teachers in Oman?
Abu-Hilal, M., Al Dhafri, S., Kilani, H., Kazem, A. M., Al-Qaryouti, I. & Alkharusi, H., 2020, In: Electronic Journal of
Research in Educational Psychology. 18, 1, p. 1-26 26 p.

  
education sciences Parenting Styles and Academic Self-E ffi cacy Beliefs of Omani School and University Students
Aldhafri, S., Alrajhi, M., Alkharusi, H., Al-Harthy, I., Al-Barashdi, H. & Alhadabi, A., 2020, In: Education Sciences. p. 2-3 2
p.

  
Psychometric properties and factor structure of the university readiness survey
Alkalbani, M., Albarwani, T., Neisler, O., Alkharusi, H., Clayton, D., Al Sulaimani, H. & Athar Khan, M., 2020, In:
International Journal of Psychosocial Rehabilitation. 24, 1, p. 1-8

  
طقسمب ةيمالسإلا مولعلا دهعم ةبلط ىدل ةعبارلا ةيعانصلا ةروثلا ميهافم نيكمت يف يبيردت جمانرب رثأ
Al-Mayahi, L., Al-Jabri, N., Al-Jahuri, A. & Alkharusi, H., 2020, In: International Journal of Educational and Psychological
Studies (Refaad Center for Studies and Research). 7, 3, p. 473-487

  
ةحرتقم لولحو ةيئاصحإلا ةلالدلل ةئطاخلا تامادختسالا
AlWahaibi, I., AlHadabi, D. & Alkharusi, H., 2020, In: Nasaq Journal (Iraqi Association for Education and Psychological
Studies). 26, p. 407-436

  
ةيسردملا ةعاذإلا جمارب يف ةكراشملا نع ةبلطلا فوزع لماوع سايقل ةادأ ءانب
Alkharusi, H. & Al-Thuhli, R., 2020, In: An-Najah University Journal for Research – Humanities. 34, 11, p. 1988-2010

  
ريتسجاملا لئاسرب ةيئاصحإلا تارابتخالا يف ةيلمعلا ةلالدلا تارشؤمو ةيئاصحإلا ةلالدلا نيب قفاوتلا ةجرد
ةينامعلا تاعماجلاب
AlWahaibi, I., AlHadabi, D. & Alkharusi, H., 2020, In: Journal of Human Development and Education for Specialized
Research. 6, 1, p. 103-134

  
نامع ةنطلسب يناثلا لاجملاو تايضايرلاو مولعلا يملعم ىدل ينادجولا ءاكذلا ةيمنت يف يبيردت جمانرب ةيلعاف
Al Ghafri, H., Al Dhafri, S., Alkharusi, H., AlBusaidi, S., Ambusaidi, A., Alrajhi, M., Al-Kharusi, B. & Zahir Khamis Alhosni,
K., 2020, In: Journal of Educational and Psychological Sciences (Arab Journal of Science and the publication of
researches in cooperation with the National Research Center). 4, 10, p. 160-192

  
ةءافكلاو مادختسالا :نامع ةنطلس يف يساسألا ميلعتلا نم ىلوألا ةقلحلا تاملعم ىدل ليدبلا ميوقتلا عقاو
هاجتالاو ةيتاذلا
Alkharusi, H. & Al-Dhuhli, R., 2020, In: The Journal of Educational and Psychological Research (University of Baghdad). 
17, 65, p. 286-323

  
Emotional intelligence among school teachers in Oman
Al-Busaidi, S., Aldhafri, S., Alrajhi, M., Alkharusi, H., Alkharusi, B., Ambusaidi, A. & Alhosni, K., Dec 3 2019, In: Alberta
Journal of Educational Research. 65, 4, p. 320-345 26 p.

  
Predicting critical thinking ability of Sultan Qaboos University students
Alkharusi, H. A., Sulaimani, H. A. & Neisler, O., Apr 1 2019, In: International Journal of Instruction. 12, 2, p. 491-504 14 p.

  
Construct validation of the perceptions of assessment tasks inventory
Alkharusi, H. A., 2019, In: Electronic Journal of Research in Educational Psychology. 17, 49, p. 665-682 18 p.

  
Cross-cultural validation of the motivated strategies for learning questionnaire for grades 7-11 students in the Sultanate of
Oman
Alkharusi, H., Al Dhafri, S., Alrajhi, M., Al-Harthy, I., Albarashdi, H. & Alhadabi, A., 2019, In: . Indian Journal of Psychology
and Education. 9, 1, p. 33 42 p.



  
Grade and gender effects on self-concept development
Alrajhi, M., Aldhafri, S., Alkharusi, H., Alharthy, I., Albarashdi, H. & Alhadabi, A., 2019, In: Open Psychology Journal. 12, 1
, p. 66-75 10 p.

  
Modelling parenting styles, moral intelligence, academic self-efficacy and learning motivation among adolescents in
grades 7–11
Alhadabi, A., Aldhafri, S., Alkharusi, H., Al-Harthy, I., Alrajhi, M. & AlBarashdi, H., 2019, In: Asia Pacific Journal of
Education. 39, 1, p. 133-153 21 p.

  
Psychometric assessment and cross-cultural adaptation of the GRIT-S scale among Omani and American universities’
students
Alhadabi, A., Aldhafri, S., Alkharusi, H., Al-Harthy, I., AlBarashdi, H. & Alrajhi, M., 2019, In: European Journal of
Educational Research. 8, 4, p. 1175-1191 17 p.

  
نفيرل ةعباتتملا تافوفصملا تارابتخا تاجرد تابثل يدعبلا ليلحتلا
Alhinai, S., Alkharusi, H. & Ibrahim, M., 2019, In: Perdana: International Journal of Academic Research. 6, 1, p. 51-68

  
يف ةدرفملل ةباجتسالا ةيرظن قفو يئاسملا-يحابصلا طمنلل يبرعلا سايقملل ةيرتموكيسلا صئاصخلا
نامع ةنطلس
Al-Owaisia, F., Kadhim, A., Al Mahrizi, R. & Alkharusi, H., 2019, In: The Scientific Journal of the Faculty of Education at
Assiut University. 35, 10, p. 329-365

  
نفيرل ةعباتتملا تافوفصملا تارابتخا تاجردل يلخادلا قاستالا تابث لماعمل رظانملا سايقلل يرايعملا أطخلا
ةنيعلا مجحو تاساردلا صئاصخل ًاعبت
Alhinai, S., Alkharusi, H. & Ibrahim, M., 2019, In: International E-Journal of Advances in Social Sciences. 15, p. 1535-1552

  
نامع ةنطلسب يساسألا رشاعلا فصلا ةبلط ىدل ايفارغجلا ةدام وحن هاجتالا سايقم ءانب
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